

## Dressurudvalgsmøde

9. september 2020

17:00

Middelfart

---

### Til stede:

Mette Müller (MM)  
Dorte Njor Larsen (DNL)  
Kirsten Søgaard (KS)  
Per Nielsen (PNI)  
Ole Hummelshøj (OH)  
Lisbeth Jespersen (LJ)

### Fra administrationen:

Anne Silfwander  
Susie Juhl (SUJ)

### Dagsorden:

### Side

1	Godkendelse af sidste referat.....	2
2	Nyt fra Formanden og administrationen.....	2
3	Gennemgang stævnerapporter (rapporter fra sidste periode er vedhæftet mailen).....	2
4	Budget og Økonomi .....	2
5	Vision for DU.....	2
6	Stordommer-møde - officials weekend.....	2
7	Kvalifikationskrav og afvikling af mesterskaber og cups.....	2
8	Medbestemmelsesret fra dommerteam .....	2
9	Krav til mål på indgangen til dressurbanen + afstand fra dommertårn hegn? .....	2
10	Reglementsproces inkl. Fælles Bestemmelser .....	2
11	Kurser og aktiviteter resten af året .....	3
12	Opretholdelse af kvalifikationskrav, dommere og sikring af "skarphed" .....	3
13	Antal stævner pr. weekend – official ressourcer .....	3
14	Evt. ....	3
15	Næste møde .....	3

Ansvarlig for  
Videre forløb

	<p><b>1 Godkendelse af sidste referat</b> Nye tider efter Corona</p>
	<p><b>2 Nyt fra Formanden og administrationen</b> Beslutning fra bestyrelsen: 50 % i rabat på licenser resten af året (fra d. 16/9). Der er for og imod Corona-retningslinjerne: Det øgede antal terminer med sammenfald har måske betydet noget for antal starter pr. stævne (dårlig forretning for klubberne). Vi skal arbejde videre på en form for kategorisering i dressur. Det er et ønske fra bestyrelsen.</p>
	<p><b>3 Gennemgang stævnerapporter (rapporter fra sidste periode er vedhæftet mailen)</b> De ser gode ud</p>
	<p><b>4 Budget og Økonomi</b></p>
ASI + SUJ	<p><b>5 Vision for DU</b> -Hvad skal vi arbejde med udover "Det vi plejer"  Kirsten: Kan vi udvikle noget nyt: fx en ny turnering for voksne eller lignende? Slotsturnering. Fx på MB-niveau. ASI og SUJ kigger på det og sender et forslag.</p>
	<p><b>6 Stordommer-møde - officials weekend</b> Anden weekend i januar: 9-10. januar 2021 Alle officials får mulighed for at deltage i fælles oplæg/aktiviteter, og derefter kan man dele op. Begge dage kan tages i brug, hvis det er nødvendigt. <b>Mulige emner:</b> Paperless, kür-bedømmelser, sidebevægelser</p>
	<p><b>7 Kvalifikationskrav og afvikling af mesterskaber og cups</b> -Kun 2 ture for hhv. pony/junior/yr (incl. + kür) – føres ind i reglement. -DM pony ind. Inkl. kat. 3. Vi retter reglementet til så bedømmelsen hedder = 75/25 %</p>
	<p><b>8 Medbestemmelsesret fra dommerteam</b> Vi håber på at kunne bedre kommunikationen mellem de forskellige officials-grupper og kigger på divergerende reglements-bestemmelser. TD som øverste myndighed. Dommer ved C skal godkende banen (jævnfør dressurreglementet).</p>
	<p><b>9 Krav til mål på indgangen til dressurbanen + afstand fra dommertårn til hegn?</b> Vi tjekker op på FEI's reglement. Og præciserer efter behov. Mette tager det med elitegruppen, hvorvidt åben/lukket bane er relevant ved mesterskaber.</p>
	<p><b>10 Reglementsproces inkl. Fælles Bestemmelser</b> Fælles bestemmelser – første udkast afleveres til bestyrelsen 20. oktober Disciplin-reglement reguleres ml. uge 44-48 (sendes til bestyrelse d. 26/11 for udgivelse d. 1/12)</p>

	<p><b>11 Kurser og aktiviteter resten af året</b> Vi er i gang med kurser, og satser på A, A+ og dommerkursus på Blue Hors, samt eksamen ved Rosenparaden.</p>
	<p><b>12 Opretholdelse af kvalifikationskrav og dommere</b> -”Corona-undtagelser” – vi prøver at lave et skriv til alle dommere (evt. også øvrige officials).</p>
	<p><b>13 Antal stævner pr. weekend – official ressourcer</b> Vi formoder, det er et Corona-relateret problem.</p>
	<p><b>14 Evt.</b> Bid: SUJ sender til FEI for svar vedr. de 3 typer af bid.  Skal vi holde overdommermøde? Kirsten, Dorte og Mette afklarer om der er behov.  Møde med stævnearrangører for erfaringsudveksling omkring stævneafvikling.</p>
	<p><b>15 Næste møde</b></p>